
 

 

Αθήνα, 29.03.2024 

 

Ερώτηση 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: «Παθογένειες στην αγορά οίνου και συρρίκνωση αμπελοοινικού τομέα» 

Σε ιστορικό χαμηλό καταγράφηκε η παραγωγή οίνου στη χώρα μας την αμπελοοινική 

περίοδο 2023/2024 (1.379.433 hl) μειωμένη κατά 35,14% σε σχέση με την 

προηγούμενη περίοδο, πτώση που οφείλεται κυρίως στα ακραία καιρικά φαινόμενα 

που επέδρασαν την περασμένη άνοιξη και το καλοκαίρι (συνεχείς βροχοπτώσεις, 

διαδοχικοί καύσωνες Ιουλίου) και στις ασθένειες (περονόσπορος) και τις ζημιές που 

προηγήθηκαν εξαιτίας τους. 

Αυτό όμως που είναι το πιο ανησυχητικό είναι ότι οι τάσεις εγκατάλειψης των 

αμπελώνων μονιμοποιούνται πλέον, αρκεί να επισημανθεί ότι από το 1990 ο 

ελληνικός αμπελώνας συρρικνώθηκε κατά 30%. Όπως χαρακτηριστικά αναφέρει η 

Κεντρική Συνεταιριστική Ένωση Αμπελοοινικών Προϊόντων (ΚΕΟΣΟΕ), 

«Παρατηρώντας τα στοιχεία οινοπαραγωγής της τελευταίας δεκαετίας, εξάγεται το 

συμπέρασμα ότι η ελληνική οινοπαραγωγή, απέχει πλέον μακράν από το μέσο όρο 

της προηγούμενης από τη δεκαετία αυτή, εικοσαετία (1993-2013), που σε μέσο όρο 

ανερχόταν στα 3.588.000 hl», κάτι που οφείλεται σε μεγάλο βαθμό στις παθογένειες 

που χαρακτηρίζουν την αγορά οίνου που οδηγούν σε μείωση των εκτάσεων 

αμπελοκαλλιέργειας. 

Είναι χαρακτηριστική η απροθυμία των αμπελουργών, σε πολλές περιοχές της χώρας 

να ξεκινήσουν φέτος τις καλλιεργητικές φροντίδες και η πρόθεσή τους να 

εγκαταλείψουν την αμπελοκαλλιέργεια και όπως αναφέρει ο Πρόεδρός της, η 

ΚΕΟΣΟΕ δέχεται ισχυρές πιέσεις από πολλές περιοχές της χώρας, να ζητήσει 

επιδότηση προγράμματος οριστικής εγκατάλειψης των αμπελώνων 

Ανάμεσα στα σημαντικότερα προβλήματα του κλάδου αναφέρονται: 

• η παραοικονομία, οι παρενέργειες της οποίας στρεβλώνουν τον  υγιή ανταγωνισμό 

και πλήττουν κυρίως τη βιωσιμότητα των αμπελουργικών εκμεταλλεύσεων, αφού την 

επηρεάζουν ευθέως διαμορφώνοντας ζημιογόνα αποτελέσματα σε αυτές, ενώ 

επίσης πλήττουν την βιωσιμότητα και των νόμιμων οινοποιείων. 
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• οι παράτυπες εισαγωγές οίνων και οι ελληνοποιήσεις. 

• η αισχροκέρδεια που υποδηλώνει η χαοτική διαφορά τιμών της σταφυλικής 

παραγωγής με τις τιμές που καταβάλλει ο καταναλωτής, κυρίως στα σημεία  

εστίασης. 

Επειδή, ο αμπελοοινικός τομέας αποτελεί έναν σημαντικό κλάδο της αγροτικής 

παραγωγής που συμβάλλει στην αγροτική και τοπική οικονομία 

Επειδή, η αμπελουργία στη χώρα μας εμφανίζει τάση συρρίκνωσης, οι δε μικροί και 

μεσαίοι αμπελουργοί που αποτελούν και τη συντριπτική πλειοψηφία των 

εκμεταλλεύσεων του ελληνικού αμπελώνα απειλούνται  περισσότερο 

Επειδή, πολλοί αμπελουργοί είναι στα πρόθυρα εγκατάλειψης της καλλιέργειάς τους 

με απρόβλεπτες και μεγάλες συνέπειες για τις αγροτικές οικογένειες  και τις τοπικές 

κοινωνίες 

Επειδή, ο Έλληνας αμπελουργός, ο Ελληνικός οίνος και η ομολογουμένως υψηλή 

ποιότητά του, θα πρέπει να προστατευθούν και να στηριχτούν 

Επειδή, οι δυσμενείς παράγοντες όπως τα φαινόμενα αισχροκέρδειας και 

παραοικονομίας που οδηγούν στην εγκατάλειψη της αμπελουργίας πρέπει να 

περιοριστούν και αυτό επιτυγχάνεται μεταξύ άλλων και με εντατικούς  ελέγχους  

 

Ερωτάται ο κος Υπουργός: 

1. Πόσες περιπτώσεις παράτυπων εισαγωγών οίνων και ελληνοποιήσεων  

εντόπισαν οι αρμόδιοι φορείς ελέγχου ανά έτος κατά την τελευταία 4ετία και ποιες 

συγκεκριμένα οι επιβαλλόμενες κυρώσεις; 

2. Πόσες περιπτώσεις παράνομης διακίνησης οίνου  εντόπισαν οι αρμόδιοι φορείς 

ελέγχου ανά έτος κατά την τελευταία 4ετία και ποιες συγκεκριμένα οι 

επιβαλλόμενες κυρώσεις; 

3. Πως προτίθεται η κυβέρνηση να αντιμετωπίσει τα φαινόμενα αισχροκέρδειας 

που υποδηλώνει η χαοτική διαφορά τιμών της σταφυλικής παραγωγής με τις τιμές 

που καταβάλλει ο καταναλωτής, κυρίως στα σημεία  εστίασης; 

4. Πώς προτίθεται η κυβέρνηση να αντιμετωπίσει το φαινόμενο εμπορίας χαμηλής 

ποιότητας «χύμα» κρασιών στα σημεία εστίασης, γεγονός που αποβαίνει εις βάρος 

του καταναλωτή αλλά και του παραγωγού και του οινοποιού, λόγω δυσφήμησης 

του ελληνικού αυτού προϊόντος; 

5. Σε ποια μέτρα προτίθεται η κυβέρνηση να προβεί για την αναπλήρωση της 

απώλειας εισοδήματος των αμπελοκαλλιεργητών, σε συνδυασμό με προτάσεις 

προς την ευρωπαϊκή ένωση και σε συνεργασία με άλλες ευρωπαϊκές χώρες, που 

αντιμετωπίζουν το ίδιο πρόβλημα; 



6. Έχει η κυβέρνηση ένα συνολικό σχέδιο αντιστροφής της τάσης συρρίκνωσης της 

αμπελοκαλλιέργειας και ποιο; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Τζούφη Μερόπη 

 

 

 




